
Mať takúto knižnicu je veľký dar 

Viera Kučerová vyštudovala herectvo. Je Slovenka žijúca v Prahe,  kde roky  realizuje 

zaujímavé kultúrno-vzdelávacie aktivity.  V roku 2011 založila Občianske združenie CELÉ 

SLOVENSKO ČÍTA DEŤOM a organizuje čítania pre deti po celom Slovensku.  Projekt 

pokračoval aj v tomto roku a naša knižnica sa opäť doňho zapojila, tentokrát pod názvom: 

Piešťany čítajú deťom – Adventné čítanie.  Po ukončení čítania sme oslovili hlavnú 

organizátorku projektu, Vieru Kučerovú a poprosili sme ju  o pár slov. 

 

Ako prebieha tohtoročný projekt Celé Slovensko číta deťom? 

Myslím si, že celý projekt sa dostáva do povedomia verejnosti hlavne kvôli jeho 

myšlienke,  aby dospelí čítali deťom aspoň 20 minút denne. Nemusia to byť len rodičia, môžu 

to byť aj starí rodičia či starší súrodenci. Dôležité sú spoločne strávené chvíle s knihou 

v domácom, intímnom prostredí so svojimi blízkymi. To, čo je  veľmi dôležité:  dieťa 

potrebuje cítiť ochranu i lásku a zároveň dostávať vzdelanie. A keď si nájdeme čas  a aspoň 

20 minút denne budeme so svojimi deťmi v takej intimite a dáme im niečo, čo im nikto iný 

nemôže dať, tak to si myslím, že má veľký zmysel.  Určite tomu napovedajú aj slová básnika 

Milana Rúfusa, ktoré sú mi akoby takým mottom: „Rozprávka nevznikla preto, aby uspávala 

deti, ale aby zobúdzala nás, dospelých.“ Aby sme im objasňovali chod, zákonitosti tohto 

sveta. A o tom je vlastne aj celý náš projekt Celé  Slovensko číta deťom. 

 

 

O tom, že projekt má  svoj nesporný význam svedčí aj to, že sa doňho zapojilo mnoho 

osobností.  

Áno, do tohto projektu sa zapojili rôzne osobnosti, spisovatelia, herci,  režiséri, ilustrátori, 

hudobníci, verejní činitelia, učitelia, vedci... myslím si, že všetci, ktorí majú vzťah k tomu,  aby 

naša budúca mladá generácia niečo dostala, bola nejako a niekam smerovaná. Možno by 

som mohla spomenúť, že  úplne v začiatkoch  nám veľmi pomohol projekt  spropagovať  

Daniel Hevier, Zuzana Kronerová,  Petra Nagyová Džerengová, Marián Hatala, Tomáš Janovic. 

Do projektu sa zapojili aj športovci.  Z verejných činiteľov to boli primátori miest, starostovia 

obcí. V poslednej dobe, kedy robíme Týždeň čítania deťom v Slovenskej republike, tento 

projekt zaštítil aj prezident SR pán Andrej Kiska. Bol na prvom aj druhom týždni čítania 

osobne a dokonca deťom vždy aj čítal. V mieste kde čítame  sa snažíme osloviť osobnosti 

z daného regiónu, aby deti poznali cez príbehy a cez osobné stretnutia s nimi, ako ich 

ovplyvnili knihy, čo im dali, ako ich motivovali, kam ich preniesli a čo je v detstve dôležité, 

poradili im, čo majú robiť a tiež sa ich pýtajú,  či si doma s rodičmi čítajú.  

 

 

 

 



Projekt Celé Slovensko číta deťom je ďalším  z projektov, pri ktorých spolupracujete 

s Mestskou knižnicou v Piešťanoch.  Zrejme sa vám dobre spolupracuje... 

Áno, v Mestskej knižnici v Piešťanoch sme už po niekoľkýkrát. Už pri prvom ročníku v roku 

2012, kedy sme spustili čítania po  Slovensku, sme začínali v Piešťanoch.  Veľmi radi sa sem 

vraciame, pretože piešťanská knižnica je jedna z najlepších na Slovensku, je to naozaj TOP 

knižnica, kde sa robia úžasné akcie a kde je to vidieť aj na deťoch, že vedia čítať, že majú 

vzťah ku knihám, že si knihy požičiavajú a že sú naozaj čitateľmi. Potom sa s takýmito deťmi 

úžasne pracuje.  To je, myslím, veľký dar. Možno že to v Piešťanoch  verejnosť asi ani  nevie, 

ale mali by si to veľmi vážiť. Lebo knižnica vychováva možno niekedy trošku aj za rodinu, 

možno trošku aj za školu, ale každopádne je to partner v čitateľských projektoch.   

 

Blížia sa Vianoce, hovoríme o knihách, určite  aj u Vás  patria knihy do kolekcie vianočných 

darčekov. 

Samozrejme, každé Vianoce nesmie chýbať pod stromčekom nejaká kniha. Možno je to 

zvláštne, ale ja osobne veľmi milujem poéziu. Moji príbuzní a moji priatelia vedia, že  vždy 

ma to poteší.  Poézia je pre mňa soľou života.  Keď mi je krásne, rada si prečítam pekné 

verše, keď mi je veľmi smutno a ťažko, dokáže mi pomôcť.  

 

Ďakujeme za rozhovor. Želáme Vám príjemný záver roka, predovšetkým pokojné vianočné 

sviatky a nastávajúci rok nech je pre Vás v znamení pevného zdravia, radosti a úspechov.  

Aby sme sa aj v novom roku v priestoroch našej knižnice stretávali pri takýchto 

zmysluplných projektoch, ako bol ten dnešný! 

 

Zhovárala sa: Drahomíra Moretová 

Piešťany 8. 12. 2016 

 

  

  

 


